
CSÜTÖRTÖK, 2004. SZEPTEMBER 9. • A K T U Á L I S * 5 

Hillert támogatja 
a Mozaik Klub 
Hiller István pártelnöki megválasztását támogatja a Mozaik Klub, 
a szocialista párt fiatal generációjának vezető politikusi csoportja, 
köztük Újhelyi István országgyűlési képviselő és Botka László, 
Szeged polgármestere. A Mozaik Klub az új magyar szociál-
demokrácia létrehozását kívánja támogatni a döntéssel. 

Kedd estétől szerda hajnalig ülésezett a Mozaik Klub, az MSZP fiatal 
vezető politikusainak csoportosulása, mely egyébként már a minisz-
terelnök-jelölt állításánál meghatározó szerepet játszott. 

- A Mozaik Klub úgy döntött, hogy még mielőtt a nyilvánosság elé tár-
ná a Hiller István támogatásáról szóló elhatározását, tájékoztatja erről a 
további pártelnökjelölteket, Szili Katalint, Szekeres Imrét. Lamperth 
Mónikát, lánosy Györgyöt, s Toller Lászlót. E tájékoztatás kedden dél-
előtt megtörtént, és a Mozaik ezt követően tette közzé elhatározását -
mondta lapunknak Újhelyi István országgyűlési képviselő. A döntés ér-
telmében a Mozaik Klub segítséget nyújt Hillernek a szociáldemokrácia 
programjának megvalósításában, az erős, újjászervezett MSZP megte-
remtésében. Egyébként a Hiller István s az MSZP szegedi politikusai kö-
zötti kapcsolat nem új keletű: amikor Medgyessy Péter bejelentette tá-
vozását, augusztus 20-án Hiller első útja Szegedre vezetett, és Botka 
Lászlóval s Újhelyi Istvánnal tárgyalt a szocialista párt jövőjéről. 

A Fidesz-frakció hatszázalékos juttatást támogatna 

Pénz a tanároknak 
Az októberi fizetésükkel három 
hónapra visszamenőleg megkap-
ják a háromszázalékos béreme-
lést a szegedi pedagógusok Az el-
lenzékhat százalékot javasol. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A szegedi közgyűlés Fidesz-frak-
ciója is, Szentgyörgyi Pál alpol-
gármester is sajtótájékoztatón 
számolt be a pénteki képvise-
lő-testületi ülés néhány fonto-
sabb témájáról. 

Farkasné Pocsai Blanka a költ-
ségvetés módosításával kapcso-
latban elmondta, kár, hogy a pe-
dagógusok csak pótlékot kapnak. 
Az ellenzék szerint a méltányos 
juttatás 3 helyett 6 százalék len-

ne, s a Fidesz-frakció a pénteki 
közgyűlésen ezt fogja támogatni. 
Szőllősi Béla frakcióvezető-he-
lyettes azt mondta, a költségve-
tés csak papíron van egyensúly-
ban, a valóságban nem. A Fi-
desz-frakció azt is kifogásolta, 
hogy a városvezetés a szociális 
bérlakásokat minőségi csereként 
kívánja értékesíteni. 

Szentgyörgyi Pál alpolgármes-
ter arról tájékoztatott, hogy jú-
liusig visszamenőleg minden pe-
dagógus megkapja a 3 százalékos 
pótlékot. Az alpolgármester a 28 
napirendi pont közül kiemelte 
többek között a Mars téri piac re-
konstrukcióját, valamint a Sze-
gedi Fürdővizek Kft. élményfür-
dő fejlesztési tervét. 

Egy előnyben részesített szervezet 

Költözhet a városi tv 
A Városi Televízió Szeged Kht. 
öt évig havonta közel tizenhá-
romezer forintért bérelhet iro-
dahelyiségeket az önkormány-
zattól, ha preferált szervezetté 
nyilvánítják a céget. 

Korábban több olyan szervezet is 
volt Szegeden, amely ingyen vagy 
nagyon kedvezményes áron ka-
pott irodát a várostól. Ma már a 
bérelt helyiség után négyzetmé-
terenként 50 és 500 forint közöt-
ti összeget kell fizetnie havonta. 

A képviselő-testület pénteki 
ülésén nyilváníthatja preferált 
szervezetté a 100 százalékban ön-
kormányzaü tulajdonú Városi Te-

levízió Szeged Kht.-t. A céget ta-
valy februárban Csala Gabriella 
vezetésével, 23 millió forintos 
törzstőkével, évi 56 millió forintos 
működési támogatással hozta lét-
re az önkormányzat. A képviselők 
egyúttal arról is dönthetnek a 
mostani közgyűlésen, hogy bérbe 
adják a cégnek a város tulajdoná-
ban álló, közel 180 négyzetméte-
res Fekete sas utcai stúdiót, vala-
mint a Tisza Lajos körúton lévő 
76 négyzetméteres szerkesztőségi 
helyiséget. A közgyűlési előter-
jesztés szerint bérleti díjként ha-
vonta 50 forintot kér a város négy-
zetméterenként. 

sz. c. sz. 

Mái nagyon sokan kérték az építési szabályzat módosítását 

Túl magasra nő a város 

Juhász Gyuláné kertjébe egy négyszintes házból lehet majd belátni Fotó: Gyenes Kálmán 

Tizenkét-tizenhat lakásos új társasházak 
emelkednek Szeged több csöndes kis ut-
cájában. A hatalmas épületek udvarán alig 
maradt zöld, mindenütt autók parkolnak. A 
házak előtt már nem előkert díszeleg, ha-
nem a garázsbejárók burkolata. A szom-
szédos kis kertes házak lakói tiltakoznak a 
hatalmas épületek engedélyezése ellen. 

Megszűnik az ingatlan magánház jellege, ha 
hatalmas társasházakkal veszik körbe - véli 
Iuhász Gyuláné. Az asszony Bem utcai csalá-
di házának kertvégében hamarosan építkezés 
kezdődik. A gondozott kert végében, a szom-
szédban elvész az egész udvar, az előírt 
mennyiségű zöld területet szerinte akkora 
helyen nem lehet kialakítani. Az új épület 

.éppen délről árnyékolja majd le a Juhász csa-
lád kertjét. A két emelet plusz tetőtér-beépí-
téses ház teljesen átalakítja környéket. Ju-
hász Gyuláné szerint házának értéke csök-
ken, kertjébe ezentúl belátnak a lakók, „telje-
sen lefojtják" a szomszédok. Az új társashá-
zakkal a szomszédok formálta összetartó kis-
közösség is fölbomlik. 

Markó László szerint a jelenség nem egyedi 
Szegeden. A mérnök a Független Civil Fó-
rum tagjaként kérte a város vezetőit, hogy 

módosítsák a szegedi építési szabályzatot 
(SZESZ). Markó hangsúlyozza, hogy az utób-
bi években jelentősen megemelték a telkek 
beépítési százalékát, növelték a megengedhe-
tő építménymagasságot. így a kertes, családi 
házas övezetekben megjelentek a 3-5 szintes 
12-16 lakásos családi házak, amelyek nem il-
leszkednek a környezetbe. A telkekről gya-
korlatilag eltűnt a zöld, hiszen a be nem épí-
tett rész parkolóvá, garázsokká alakult. Mar-
kó jelzi: beárnyékolják a szomszéd telket a 
házak, és jelentős „intimitásvesztés" követ-
kezik be, a kis utcákban komoly parkolási 
gondok jelentkeznek. 

Markó véleménye szerint a SZESZ korábbi 
módosításainál nem a lakók, választók közaka-
rata érvényesült, nem kaptak megfelelő tájé-
koztatást, csak akkor szembesülnek vele, ami-
kor elkezdődnek az új építések. A mérnök kéri a 
2000 előtti szabályozások visszaállítását. 

A főépítész szerint a korábbi módosítások 
is valamilyen kérés nyomán születtek. A 
most jelzett problémákra a megoldást kidol-
gozták. Fehér Eva elmondta: Alsóváros jelen-
tős részén csökken az egy telken építhető la-
kások száma, az építmények magassága, a 
kertvárosi karaktert állítják vissza a helyi 
képviselő kérésére. 

Fölsővároson a közgyűlés dönthet arról, 
hogy csökkenti az épületek magasságát, így 
kisvárosi helyett kertvárosi jellegű épületek 
épülnek majd. Rókuson is kérték a lakók az 
épületek magasságának csökkentését. Több-
szöri egyeztetés, részletes fölmérés után az a 
megoldás született, hogy a gyűjtőutak men-
tén nagyobb, a lakóutcákban kisebb épületek 
emelhetők. 

A főépítész megjegyezte: a lakossági fóru-
mokon kiderült, hogy sokan nyugodt, csen-
des környezetet szeretnének; a beruházók 
minél több lakást építenének, akik pedig a 
telket akarják eladni, szintén abban érdekel-
tek, hogy minél nagyobb értékű ingatlant 
építhessenek a házhelyre. 

További szigorításokat is terveznek. így a 
kertvárosokban hat lakás helyett csak négyet 
engedélyeznek egy telken, és további főépüle-
tet csak akkor lehet a telken belül építeni, ha 
a telek mérete elegendő. Szigorúbban kell 
szabályozni a zöldterületek arányát is. Az el-
képzelések szerint a használatba vételi enge-
délyt csak akkor adják ki, ha valóban a terv 
szerinti gyepet, fákat, cserjéket telepítették, a 
terepet rendezték. A változtatásokat a városi 
közgyűlés fogadja el. 

M . B . I. 

Futnak a diákok a Stefánián 
Aktív napot szervez ma délután 
a Stefánián a Sziti Egyesület. 
Tíz középiskola diákjai ismer-
hetik meg a tini ambulancia, a 
drogambulancia és más szerve-
zetek munkáját. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Sziti Egyesület aktív napján 
ma délután diákok népesítik be a 

Stefániát: öt szegedi és öt vidéki 
iskola csapatai sportversenyen 
mérik össze ügyességüket. A ren-
dezvény délután kettőkor a két 
kilométeres futóversennyel kez-
dődik, majd akadályversenyt is 
szerveznek. 

A rendezvényen bemutatkoz-
nak a tini ambulancia, a drogam-
bulancia, a Foglalkozási Infor-
mációs Tanácsadó munkatársai, 

a fiatalok találkozhatnak a Liszt-
érzékenyek Egyesületének képvi-
selőivel, és kérdéseket tehetnek 
fel pályaorientációval foglalkozó 
szakembereknek, pszichológu-
soknak. 

Az eredményhirdetést öt 
órakor tartják, a futóverseny 
és az akadályverseny első há-
rom helyezettje részesül díja-
zásban. 

Alanyi jogon jár, de még az azonnali kiadásokat sem mindig fedezi 

Hasznos, de nem elég az ingyenes biztosítás 
Magyarországon minden gyermeknek alanyi jogon jár 
biztosítás. Ha az óvodában vagy iskolában baleset éri 
őket, számíthatnak némi segítségre. Ez az összeg azon-
ban sokszor még a hirtelen kiadásokra sem elég, ezért 
javasolt kiegészítő biztosítást is kérni. 

A gyerekekkel történik a legtöbb baleset. Felnőtték szá-
mára szinte elképzelhetetlen módokon is képesek sérülé-
seket szerezni. Mindenképpen jó, ha van biztosításuk, 
amely egyébként minden fiatalnak alanyi jogon jár Ma-
gyarországon. 

Csonttörés: háromezer 
Az állami ifjúsági biztosítást minden 3 és 18 év közötti 

gyermek számára fizeti az állam, amelynek rendezője a 
Generáli Providencia Biztosító Rt. Rácz Zoltán, a szegedi 
központ ügyviteli igazgatója elmondta, ez viszonylag szű-
kös szolgáltatást nyújt. Csonttörésre például 3 ezer, balese-
ti rokkantságra pedig mindössze 300 ezer forintot fizet, ezt 
is csak abban az esetben, ha a biztosított százszázalékos 
rokkant lesz. Ez az összeg tulajdonképpen csak a közvet-
len, azonnali kiadásokhoz ad némi segítséget. Ráadásul a 
12. évfolyamosok közül sokan már nem kapják az ingye-
nes biztosítást, mert betöltötték 18. életévüket. Éppen 
ezért a szülők többsége kiegészítő biztosításokat is kér. 

Magukról gondoskodnak 
Kiricsi Imréné, a Kőrösy József Közgazdasági Szakkö-

zépiskola igazgatónője úgy tapasztalja, hogy a diákok kö-

A védőfelszerelés mellé nem árt a biztosítás Fotó: Tésik Attila 

rülbelül 60 százaléka igényel másfajta biztosítást is. A 
gimnáziummal kapcsolatban lévő biztosító 500 és 5000 
forint közötti éves díj fejében kínál kiegészítő csomago-
kat, amelyek egyrészt baleset esetén többet fizetnek, 

másrészt pedig több káreseményt magukban foglalnak. A 
kötelező biztosítás ugyanis nem fizet például baleseti ha-
lálra, égési sérülésre, és nem vehető igénybe baleseti, mű-
téti vagy kórházi napi költségtérítésre sem. Az igazgatónő 
hozzátette: szerencsére nincsenek komoly problémák az 
iskolában, elsősorban törések és ficamok miatt kerülnek 
orvoshoz a diákok. 

Otthon is van veszély 
Az általános iskolákban is a csonttörések számítanak 

„mindennapos" balesetnek. Busznyákné Zsuzsa, az 
Arany János Általános Iskola pénztárosa elmondta, a 
többség náluk emelt díjú biztosítást igényel, amely a fent 
említett esetben, a legdrágább csomaggal számolva akár 
24 ezer forintot is fizethet. Legritkábban az óvodákban 
fordulnak elő balesetek, a kisgyerekek sokkal gyakrabban 
szenvednek otthon sérüléseket. Éppen ezért a tapasztalat 
azt mutatja, hogy a legkisebbek szüleinek döntő többsége 
az alap biztosítást választja. 

Rácz Zoltán is megerősítette: leggyakrabban csonttörés 
miatt keresik fel az ügyfelek a biztosítót. Ősszel és ta-
vasszal a kerékpáros balesetek száma kiugró, télen pedig 
a havas sportok miatt szenvednek sokan sérüléseket. Ez 
különösen azoknál az iskolásoknál jelentős, akik már 
járnak sítáborokba. Az óvodásoknál ilyen jellegű problé-
mák ritkán fordulnak elő, azonban hozzátette: a legki-
sebb korosztálynál sok a betegség miatti haláleset, éppen 
ezért rájuk is érdemes komolyabb biztosítást kötni. 

TÍMÁR KRISZTA 

HÍREK 
MALTAIS FELHÍVÁS 
A Szegedi Máltai Szeretetszolgálat 
értesíti a segítő szándékú 
embereket, hogy technikai okok 
miatt október 4-ig nem tudnak 
ruhaadományokat fogadni az 
újszegedi máltais házban. 

VONATTAL A BNV-RE 
A MÁV Rt. és a GYSEV Rt. 
ö t v e n s z á z a l é k o s a l k a l m i 
menettérti kedvezményt biztosít 
a szeptember 11 -e és 19-e között 
rendezendő Budapesti 
Nemzetközi Vásárra (BNV) 
utazóknak. A félárú kedvezmény 
csak másodosztályra érvényes. Az 
odautat legkorábban szeptember 
10-én, pénteken ffajnali nulla 
órakor lehet megkezdeni, 
visszafelé pedig 20-án éjfélig 
érvényes a kedvezményes jegy. 
Ehhez azonban a kőbányai 
vásárközpontban a BNV 2004 
feliratú bélyegzővel kell 
lepecsételtetni a retúrjegyet. 

IDEGENFORGALMI KLUB 
A turisztikai szezon 
gyorsértékelése vállalkozói 
szemmel címmel tart 
összejövetelt az idegenforgalmi 
klub ma délután 5-kor a Dóm 
Hotelben. A résztvevők a szegedi 
nyár eseményeit értékelik, 
valamint véleményt mondanak 
a megye idegenforgalmi 
koncepciójáról is. 

ÁRAM LESZ A KÖRÚTI 
HÁLÓZATBAN 
A Szegedi Közlekedési Társaság a 
Tisza Lajos körút felújított 
szakaszán a villamos felsővezetéket 
és annak áramellátási 
kábelhálózatát szeptember 10-én, 
pénteken 00.00 órától áram alá 
helyezi. A vezetékek és kábelek 
érintése életveszélyes. 


